
Schůzka školské rady ZŠ Zeiberlichova 
 

03.03.2025 od 16:30 ve Slatině  
 
Přítomni:  Pavla Kunovjánková (zástupce zaměstnanců školy), Martin Glogar (zástupce 
zřizovatele), Tomáš Kašpárek (zástupce rodičů) 
 
Hlavní bod programu byla diskuze pohledů na budoucí směřování školy zástupců 
jednotlivých dotčených skupin tj. zaměstnanců školy, zřizovatele školy a rodičů žáků školy. 
Zápis z této diskuze bude dán k dispozici kandidátům na pozici ředitele školy, členům 
konkurzní komise i rodičům a zaměstnancům školy. 
 

1. Mezi hlavní témata prezentovaná ze strany rodičů patřil důraz na otevřenost školy a 
její fungování jako katalyzátoru komunitního dění v Soběšicích. Na základě 
zkušeností předpokládáme, že menší škola může být atraktivní pro aktivní, kvalitní a 
inovativní pedagogy, kteří přinášejí nové podněty a nabízejí dětem činnosti, vedení a 
podporu výrazně nad rámec běžné výuky. Dále je otevřená škola schopna silně 
podpořit komunitní fungování v Soběšicích a stejně tak jsou rodiče (či občané 
obecně) schopni nabídnout širokou paletu možností podpory škole při výuce, 
aktivitách pořádaných školou či řešení akutních i dlouhodobých potřeb školy ve 
specializovaných oblastech jejich profesí. 

2. Ze strany pedagogů je jako pozitivní vnímán fakt, že škola je relativně malá, 
rodinného typu, což mimo jiné umožňuje společné akce celé školy přes všechny 
ročníky (škola v přírodě apod.). Společné akce přes různé třídy pak pomáhají 
posilovat společné fungování dětí jako různorodého kolektivu. 

3. Mezi podněty od pedagogů byla i vhodnost zavedení přísnějšího hodnocení dětí. To 
vyvolalo další diskuzi ohledně možnosti zavedení slovního hodnocení. Pro jeho 
pilotní projekt by mohla být ZŠ Zeiberlichova vhodná škola, bylo by však nutné vše 
komunikovat a diskutovat jak s žáky, tak i rodiči. Díky aktuální pravidelné a 
nadstandardní komunikaci rodičů s jejich učiteli je vlastně určitá míra slovního 
hodnocení nad rámec známek často aplikována již dnes, i když ne formálně. 

4. Ze strany rodičů i zřizovatele je podpora pro zkoušení nových věcí a snahu o hledání 
lepších řešení problémů. Jsme si vědomi, že ne vše se musí (napoprvé) podařit 
skvěle, ale je lepší to zkusit i s vědomím nedokonalého výsledku nebo možného 
neúspěchu než rovnou prohlásit, že něco nejde. 

5. Jako důležité vidíme možnost menší školy lépe zajistit rozvoj jak dětí se speciálními 
potřebami, tak i dětí v nějaké oblasti nadprůměrně nadaných. Poznání, že každý 
máme v jednotlivých oborech našich činností různé schopnosti a jsme schopni je 
různou měrou rozvíjet považujeme za důležitý podnět při všeobecném vzdělávání 
dětí. 

6. Cílem školy by mělo být pro všechny zúčastněné vytvářet bezpečné a respektující 
prostředí. 

7. S ohledem na přestup velkého procenta dětí z mateřské školy v Soběšících je 
důležité usilovat o průběžnou spolupráci a ve vhodných oblastech i koordinaci (např. 
škola v přírodě). 

8. Jedním z  dlouhodobých problémů školy je nedostatek míst k umístění dvou tříd pro 
každý ročník. To vede k nejistotám pro rodiče u zápisu, či potřebě slučovat třídy ve 
vyšších ročnících a dalším komplikacím. Proto by bylo velmi užitečné vypracovat 



kroky nutné k rozšíření kapacit školy na 2 třídy pro každý ročník, tj 10 tříd celkem. S 
tím souvisí i problematika dalších prostor jako jsou specializované učebny, prostory 
pro družinu apod. Rozšíření školy by zároveň mohlo zjednodušit situaci z pohledu 
návrhu nového školského zákona, kde je pro samostatné fungování aktuálně 
vyžadováno minimum 180 žáků. Zjednodušila by se i situace pro získávání dotačních 
titulů školou nebo například financování celoškolských zaměstnanců jako je školní 
psycholog. 

9. S ohledem na výše uvedenou podmínku minima 180 žáků (aktuálně má škola 
necelých 150 žáků) jsou předběžně zvažovány i další potenciální strategie, včetně 
opětovného spojení ZŠ a MŠ v Soběšicích či spojení s jinou ZŠ (spádová je aktuálně 
ZŠ Blažkova na Lesné). 
 
Konkurzního řízení na nového ředitele/ředitelku školy se zúčastní komise o 8 
členech, z nichž 3 jsou zástupci zaměstnanců školy, zřizovatele a rodičů. Zřizovatel 
požádal MMB o účast psychologa u pohovorů ze zájemci. Kandidáta doporučeného 
konkurzní komisí musí následně schválit rada městské části a pak i rada města Brna. 
 
 
Zapsal: Tomáš Kašpárek 
Verifikovali: Pavla Kunovjánková, Martin Glogar 


